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§ 2   

Verksamhetsberättelse för Östermalms 
stadsdelsnämnd år 2017 

Beslut 

1. Nämnden godkänner verksamhetsberättelse och bokslut 

2017 och överlämnar den till kommunfullmäktige. 

2. Nämnden godkänner att resultatenheternas nettoresultat 

inom förskola, parklek och äldreomsorg avsätts i 

resultatfond under eget kapital i balansräkningen. 

3. Nämnden hemställer hos kommunstyrelsen om 

ombudgetering av investeringsmedel om 2,4 mnkr. 

 
Ärendet 

I verksamhetsberättelsen görs uppföljning av hur väl nämnden 

bidragit till att uppfylla kommunfullmäktiges mål och analys av 

utfallet, samt andra områden där nämnden särskilt ska redovisa 

resultatet av den verksamhet som har bedrivits under året. 

Kostnader och intäkter i bokslutet ska jämföras med bokslut 

föregående år, samt analyseras och kommenteras för alla 

verksamhetsområden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 januari 2018. 

Dnr 2017-696-1.2.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) 

och Jaime Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

följande. 

 

Särskilt uttalande 

Förvaltningen och dess olika verksamheter har under nämndens 

ledning arbetat föredömligt och i linje med den rödgröna 

majoritetens inriktningsmål för ett Östermalm som är 

ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbart. Därför är det 

glädjande att se att det på många områden varit en positiv 

utveckling i stadsdelen på dessa områden under hela 

mandatperioden och särskilt verksamhetsåret 2017. 

  

Ur verksamhetsberättelsen vill vi särskilt lyfta fram följande;  
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· Försörjningsstödet har fortsatt att minska i stadsdelen.  

· Förskolornas positiva resultat i brukarundersökningen 

· Möjligheten att gå från deltid till heltid för de som så önskar.  

· Stadsnära och tillgänglig odling – med odlingslådor i flera 

stadsdelar, bl.a. en stor satsning på tillgänglighetsanpassning 

och design av odlingsplatserna i Tessinparkens norra del. 

· Det systematiska och fruktsamma arbetet för att få våra 

förskolor kemikaliesmarta samt den stora ökningen av 

ekologiska och klimatsmarta måltider i förskolan. 

· Att stadsdelen utvecklat och förbättrat arbetet med ungas 

delaktighet och inflytande med ett ungdomsråd liksom 

nämndens utåtriktade demokratiarbete med besök i skolorna. 

· Antalet sommarjobb har ökat under det rödgröna styret. Från 

60 sommarjobb under det moderatledda alliansstyret 2014 

till 246 sommarjobb under 2017.  

· Upprustningen av Ellen Keys park. 

· Trygghetsundersökningar har visat att Östermalm har 

fortsatt hög andel trygga invånare jämfört med övriga 

staden.     

· En vikarie- och resurspool inom förskolan ska utredas. 

· Sjukfrånvaron har fortsatt att minska 

 

Vi har i den rödgröna majoriteten höga ambitioner och inom 

en del områden högre satta mål än kommunfullmäktige, inom 

vissa områden upp till 100 %.  Detta har fått till följd att det 

finns indikatorer som inte är uppfyllda.  

 

Vi vill här nämna några utmaningar och förbättringsområden: 

öka andelen förskollärare; större andel pojkar som besöker 

ungdomsmottagningens kurator; högre andel ungdomar som 

upplever att de har tillgång till meningsfulla aktiviteter; 

kontinuiteten inom hemtjänsten bör stärkas; 

måltidssituationen på äldreboendena förbättras; arbeta för 

bättre måluppfyllelse kring LSS och diskriminering.  

 

Ett annat viktigt område som vi vill peka på och som behöver 

lyftas är medborgarnas syn på lokal demokrati och inflytande. 

Stockholms stads undersökning 2017 visar att en majoritet av 

invånarna i Stockholm inte känner till hur de kan påverka 

beslut i olika frågor eller vart man kan vända sig för att få 

information i olika frågor.  
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Av förvaltningens analyser framgår, när det gäller 

utvecklingsområden, att förvaltningen arbetar aktivt med 

förbättringsåtgärder. Vi känner därför stor tillförsikt till 

förvaltningens sätt att hantera och komma med lösningar kring 

detta arbete och ser fram emot ytterligare steg i riktningen mot 

ett ekologiskt, socialt och ekonomiskt hållbart Östermalm. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Greta Brandimarti (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Särskilt uttalande 

För en långsiktigt positiv utveckling av Stockholm är det viktigt 

att formulera en tydlig långsiktig vision för stadsdelen, med 

målsättningar för i vilken riktning som Stockholm ska utvecklas 

inför framtiden.  

 

Det finns många goda resultat i stadsdelen, men det finns också 

tydliga förbättringsområden. Vi tror att Östermalm kan bättre, 

inte minst på följande områden, där verksamhetsberättelsen 

visar på brister eller oklarheter. 

 

1. Förskolan 

Alliansen i stadsdelsnämnden har tidigare vid flera tillfällen lyft 

frågan om barngruppernas storlek i förskolan och risken för 

ökad arbetsbelastning hos förskolepersonalen på grund av 

majoritetens beslut att införa rätt till heltid utan att finansiera 

reformen. Förskolan är i behov av satsningar på 

kvalitetsutveckling, men resultatet av den förda politiken är i  

stället att det är svårt för personalen att hinna med att utvecklas 

pedagogiskt.  

 

2. Sociala insatser 

Antalet orosanmälningar till familjeenheten har enligt 

verksamhetsberättelsen fördubblats sedan 2013. I berättelsen 

anges detta bero på inflyttning och nya arbetssätt. Vi ser med 

oro på den dramatiska ökningen och hade önskat en mer 

gedigen genomgång av dess orsaker. 

  

3. Omsorg om våra äldre 

När majoriteten under 2015 beslutade att göra den kommunala 

hemtjänsten till det enda ickevalsalternativet varnade vi för vad 

detta beslut kunde komma att innebära för våra äldre. Efter att 

ännu ett år passerat kan vi konstatera att kontinuiteten i den 

kommunala hemtjänsten 
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är fortsatt undermålig. 

 

Bokslutet efter tre år är bristande fokus i verksamheterna, höjda 

skatter med minskad frihet för medborgarna och ideologiskt 

motiverade återkommunaliseringar som beskär invånarnas 

möjlighet att själva välja alternativ inom välfärden. 

 

Alliansen är övertygad om att Östermalm kan mer. Östermalm 

ska vara en stadsdel med livschanser för alla. Vår vision för 

Stockholm är en öppen, hållbar, trygg, tillåtande och 

framtidsinriktad stad som är öppen, hållbar, trygg, tillåtande och 

framtidsinriktad där människor arbetar, där det finns en 

mångfald av människor, många företag och företagare. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) och Steven Crosson (KD) anmälde att 

om de hade tjänstgjort i nämnden hade de ställt sig bakom 

Moderaternas och Liberalernas särskilda uttalande. 

 

 

 

 

 

 


